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ΑΝΑΛΥΤΙΚΟΙ ΠΙΝΑΚΕΣ

ΟΑες οι αΑΑαγές 
στα όρια της 

συνταξιοδότησης
ΣΕΛ. 27

Γ ε ν ν α ία  η σ τ ά σ η  του Π ρ ω θ υ π ο υ ρ γ ο ύ
Αρνιίθηκε 
να στείηει 
στρατιώτες 
στο Ιράκ και 

να εκπαιδεύσει 
Ιρακινούς 

στην Εηηάδα

Γιορτές στους δρόμους 
και στα παγκάκια

ΣΕΛ. 24-25

Αυτά που δεν έκανε  
το ΠΑΣΟ Κ  - δυστυχώς 
για την Δημοκρατική  
Παράταξη και ευτυχώς 
για τον τόπο - τα κάνει 
τώρα η Ν έα  Δημοκρατία

Ο ριστικό φραγμό στις χρονολογούμενες από 
την προολυμπιακή περίοδο αμερικανικές πιέ
σεις για συμμετοχή της Ελλάδας σε στρατιω

τικά προγράμματα εντός συνόρων εκπαίδευσης ιρακι- 
νών και μισθοφόρων του καθεστώτος κατοχής των 
Η Π Α  στο Ιράκ έθεσε, χθες, δίνοντας μήνυμα πολλα
πλής - εσωτερικού και διεθνούς ενδιαφέροντος - ση
μασίας και από έδαφος αραβικής χώρας, την Αίγυπτο, 
ο πρωθυπουργός, Κώστας Καραμανλής.

ΣΕΛ. 3
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_  ΕΛΕΥΘΕΡΑ ____
Η κατάσταση 
της Οικονομίας, 
το πραγματικό 
πρόβλημα

Ε ρριξαν λάδι στην αντιπαράθεση που αφορά την υπό
θεση της απογραφής οι τοποθετήσεις του ανεξάρτη
του και εκλεγμένου με το ψηφοδέλτιο Επικράτειας 

του κόμματος της αξιωματικής αντιπολίτευσης βουλευτή Σ. 
Μάνου, ο οποίος σε διαφορετικό μήκος από αυτό του κόμ
ματος που τον περιέλαβε στους συνδυασμούς του, μίλησε 
με την γλώσσα που χρησιμοποιεί, ως συνήθως, για τα οικο
νομικά , τα οποία τα χαρακτήρισε χειρότερα από αυτά που 
κατέδειξε η απογραφή της κυβέρνησης, απογραφή που 
σύμφωνα με τον βουλευτή δεν ήταν πλήρης.

Εντονη βεβαίως η φιλολογία το τελευταίο καιρό γύρω 
από την απογραφή, στην ορθότητα της οποίας η κυ
βέρνηση επιμένει, ενώ το κόμμα της αξιωματικής αντι

πολίτευσης την χαρακτηρίζει ως δυσφήμιση της χώρας. Και 
που όπως έδειξε και πρόσφατη έρευνα της γνωστής εται
ρείας δημοσκοπήσεων νΡΙΙΩ το 63% της κοινής γνώμης της 
χώρας, χαρακτηρίζει ως μία πράξη σωστή. Το πρόβλημα ί
σως όμως έχει σχέση με το γεγονός ότι η φιλολογία αυτή 
μάλλον παρατράβηξε, αφού παρά τις όποιες ενστάσεις η τις 
όποιες σωστές η όχι κριτικές για τον τρόπο με τον οποίο η 
απογραφή έγινε, αλλού μάλλον βρίσκεται το ζητούμενο.

Τ ο ζήτημα αναμφίβολα έχει να κάνει με την πραγματι
κή κατάσταση της Οικονομίας, σχετικά με την οποία 
οι αριθμοί και τα μεγέθη που η προηγούμενη κυβέρ

νηση ισχυρίζονταν απέχουν πολύ από την πραγματικότητα. 
Και η οποία βεβαίως είναι πολύ χειρότερη. Και το γιατί εί
ναι χειρότερη, μπορεί να το διαπιστώσει κανείς χωρίς να εί
ναι απαραίτητα οικονομολόγος. Αρκεί βεβαίως να κοιτάξει 
την καθημερινή ζωή που τα οικονομικά ασθενέστερα χρό
νια βιώνουν τα τελευταία χρόνια.

Ο πως βεβαίως αρκεί να κοιτάξει το ότι τα δάνεια , και 
οι αγορές με πιστωτικές κάρτες αυξήθηκαν, όπως 
βεβαίως, αυξήθηκε και η αδυναμία εξόφλησης των 

χρεών. Οπως βεβαίως, αυξήθηκε ο αριθμός όσων καλοκαί
ρια δεν πηγαίνουν διακοπές. Στον αντίποδα μάλλον μειώθη
κε τα τελευταία χρόνια η αγοραστική ικανότητα των Ελλή
νων και μαζί με την τελευταία ο τζίρος και τα κέρδη της α
γοράς. Αυτή, δυστυχώς, είναι η πραγματική εικόνα και αυ
τή ακριβώς καλείται να αλλάξει με σοβαρή δουλειά η κυβέρ
νηση. Και αυτή την εικόνα την γνωρίζει οπωσδήποτε η αξιω
ματική αντιπολίτευση, για την οποία καλό είναι την κριτική 
της να την επικεντρώσει σε άλλα επίπεδα, αποφεύγοντας να 
υπερασπίζεται τα έργα και τις ημέρες της αμαρτωλής επο
χής του κ. Σημίτη.

Α  Κ υ ρ ια κ ά τ ικ η  ,
αριανη
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Αγαπητέ μου πρέσβη, λυπάμαι αλ
λά υπεύθυνος των εξοπλισμών εί
ναι κάποιος επαγγελματίας! Εχεις 

λευκό ποινικό μητρώο;

ΜΑΧΗΤΙΚΑ

Τελειώνετε με την Προεδρολογία
ΕΔΩ και κάτι εβδομάδες ένα από τα βα

σικά θέματα που απασχολούν την κοινή 
γνώμη είναι το θέμα του διαδόχου του ση
μερινού Προέδρου της Δημοκρατίας. Τα 
κόμματα έχουν αποδυθεί σε μια περίεργη 
διελκυστίνδα , με βασικούς πρωταγωνιστές 
την κυβέρνηση και το κόμμα της αξιωματι
κής αντιπολίτευσης. Πολλά ονόματα έχουν 
ακουστεί από διάφορες κατευθύνσεις, αλλά 
οι καθ’ ύλην αρμόδιοι, δηλαδή, οι κκ. Καρα
μανλής και Παπανδρέου εξακολουθούν να 
κρατάνε τα χαρτιά τους κλειστά αποφεύγο
ντας να δώσουν έστω και κάποιο στίγμα της 
μέλλουσας επιλογής τους. Ουσιαστικά, τό
σο ο Πρωθυπουργός όσο και ο αρχηγός 
της αξιωματικής αντιπολίτευσης, κάνουν ένα 
παιγνίδι τακτικής, έτσι ώστε πάμε δεν πάμε 
σε εκλογές να κερδίσουν τους περισσότε
ρους πόντους ο εις απέναντι στον άλλο.

ΕΝ Ν ΙΑ  μήνες μετά τις εκλογές του Α
πριλίου ο ελληνικός λαός νιώθει απογοη
τευμένος και από τα δύο μεγάλα κόμματα: 
Η κυβέρνηση δεν κυβερνά και η αντιπολί
τευση δεν αντιπολιτεύεται. Χάνεται πολύ
τιμος χρόνος σε κάθε επίπεδο. Στην Ο ικο
νομία, στα εθνικά θέματα, στην κοινωνία. 
Οι μεγάλες τομές τις οποίες έχει ανάγκη ο 
τόπος υποτάσσονται σε μικροκομματικές

λογικές και σκοπιμότητες. Μόλις προχθές 
στο Συνέδριο της ΔΑΚΕ στελέχη της κυ
βερνητικής συνδικαλιστικής παράταξης , έ- 
φθασαν στο σημείο να διακόψουν τον αρ
μόδιο υπουργό Π. Παναγιωτόπουλο, διότι 
είπε το αυτονόητο, ότι οι εργαζόμενοι δεν 
πρέπει να αντιμετωπίζονται με το τι κόμμα 
ψηφίζουν, αλλά κατά πόσον προσφέρουν 
στο ελληνικό Δημόσιο και είναι συνεπείς 
με το όρκο τους στο δημοσιοϋπαλληλικό 
κώδικα.

ΙΣΩ Σ ο Ν. Κακλαμάνης, ο Γ. Σουφλιάς 
και άλλα κυβερνητικά στελέχη, να έχουν α
πόλυτο δίκιο όταν υποστηρίζουν ότι πρέ
πει να επισπευσθεί η κατάθεση της κυβερ
νητικής πρότασης για το νέο Πρόεδρο της 
Δημοκρατίας. Η χώρα τις προσεχείς εβδο
μάδες έχει να αντιμετωπίσει σοβαρά εθνι
κά θέματα ( Σκοπιανό, αίτηση της Τουρκί
ας στην Ε.Ε ) και δεν πρέπει το εσωτερικό 
μέτωπο να διολισθαίνει σε αναίτιες αντιπα
ραθέσεις. Για αυτό και μέσα στις προσε
χείς μέρες, τόσο ο κ. Καραμανλής όσο και 
ο κ. Παπανδρέου πρέπει να λύσουν τη 
σιωπή τους και να μας πουν ποιόν προτεί
νουν για διάδοχο του κ. Στεφανόπουλου. 
Από το είδος της πρότασης θα διαπιστω
θεί ποιος εκ των δύο επιθυμεί εκλογές ...

Ο... Α ι α π λ ε κ ό μ ε ν ο ς
*013

— ^  ΕΥΡΩ Π Α ΪΚ Ο  Δ ΙΚ Α ΣΤ Η Ρ ΙΟ :
Τώρα αποκαλύπτεται ποιος ήταν 

ο βασικός λόγος για τον οποίο ο ευρω
βουλευτής της ΝΔ κ. Δημητρακόπουλος 
έσπευσε να αμφισβητήσει την σκοπιμό
τητα της περίφημης δημοσιονομικής α- 
πογραφής. Για να βγάλει την ...ουρά του 
απέξω, μπροστά στο ενδεχόμενο η χώρα 
μας να παραπεμφθεί στο Ευρωπαϊκό Δ ι
καστήριο για τα στοιχεία με τα οποία 
τροφοδοτούσε μέχρι τώρα την Ευρω
παϊκή Ενωση. Ενδεχόμενη καταδίκη της 
Ελλάδας δεν θα έπληττε μόνο το κύρος 
της χώρας, αλλά θα είχε και σοβαρές οι
κονομικές συνέπειες αφού συνεπάγεται 
την επιβολή υψηλού προστίμου προς πα
ραδειγματισμό.

ΚΑΙ ΔΕΥΤΕΡΟΣ; Ο Ι πληροφο
ρίες μου είναι έγκυρες και λέ

νε όχι δεν είναι μόνο ο κ. Δημητρακό
πουλος που αμφισβητεί, ευθέως, την 
απογραφή Αλογοσκούφη. Υπάρχει και 
άλλος ευρωβουλευτής της Ν Δ  που θη
τεύει για δεύτερη πενταετία στο

Στρασβούργο, ο οποίος ήταν έτοιμος 
να κάνει ανάλογη δήλωση, αλλά μετά 
τις διαστάσεις που πήρε η υπόθεση 
Δημητρακόπουλου, απέσυρε το κεί
μενο που είχε σχεδόν έτοιμο. Αν όμως 
η Ελλάδα παραπεμφθεί στο Ευρω
παϊκό Δικαστήριο, τότε ο εν λόγω ευ
ρωβουλευτής, δεν θα διστάσει να μι
λήσει, υπενθυμίζοντας μάλιστα ότι εί
χε προειδοποιήσει εγκαίρως.

ΠΡΟΚΑΛΕΙ: Μα καλά γιατί ο Γ.
Παπανδρέου επιτρέπει ακόμα 

στα κατάλοιπα του σημιτισμού να του κά
νουν ζημιά. Διότι μόνο ζημιά προκαλούν 
στο νέο ΠΑΣΟΚ που επαγγέλλεται ο Γ. 
Παπανδρέου, οι συνεχείς και προκλητι
κές εμφανίσεις ορισμένων τέως υπουρ
γών την πολιτική την οποία πλήρωσε α
κριβά ο ελληνικός λαός, όπως ο κ. Χρι- 
στοδουλάκης. Ξέρουμε ότι ο κ. Παπαν
δρέου δυσανασχετεί αλλά αυτό δεν λύνει 
το πρόβλημα. Πρέπει να τους μαζέψει και 
να δώσει εντολή να βγαίνουν προς τα έ
ξω μόνο νέα και άφθαρτα πρόσωπα.
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ΑΠΟ μία λεπτή 
κλωστή κρέμεται 

πλέον το μέλλον του κατα
σκευαστικού κλάδου, μετά 
και τις πρόσφατες εξελί
ξεις στο μέτωπο των δικα
στικών διενέξεων (αποφά
σεις ΕΣΡ και ΣτΕ) «Η υπό
θεση φαίνεται να έχει ξε- 
φύγει εκτός των ορίων ε
κείνων που καθίσταται ε
λεγχόμενη» ομονοούν 
στελέχη κατασκευαστικών 
εταιρειών αλλά και κύκλοι 
του ΥΠΕΧΩΔΕ. Από την 
δική της σκοπιά η κάθε 
πλευρά εκφράζει την ίδια 
έντονη ανησυχία: μετά τις 
μεγάλες καθυστερήσεις 
λόγω των αλλαγών στο σύ
στημα ανάθεσης έργων και 
το παρατεινόμενο «πάγω
μα» διαγωνισμών η τύχη 
των οποίων κρίνεται ή θα 
κριθεί στα εγχώρια και ευ
ρωπαϊκά δικαστήρια, βρι
σκόμαστε μπροστά στο 
σοβαρό πλέον ενδεχόμε
νο πρόκλησης μίας νέας 
γενιάς προβληματικών δια
γωνισμών, παρά τις προ
σπάθειες που έγιναν σε θε
σμικό επίπεδο (μειοδοτικό 
σύστημα, νέα τιμολόγια 
κλπ.).

Οσο παράδοξο
κι αν φαίνεται, οι 

όποιες ελπίδες υπάρ
χουν να αποφευχθούν τα 
χειρότερα και να ομαλο- 
ποιηθεί η κατάσταση 
πριν είναι πολύ αργά για 
τον κλάδο και την ελληνι
κή Οικονομία. Ποια είναι 
τα τρία πολύ μεγάλα 
προβλήματα που καλεί
ται να αντιμετωπίσει η 
εγχώρια αγορά παραγω
γής έργων; α)Το γεγονός 
ότι εδώ και πολλούς μή
νες έχουν παγώσει οι 
διαγωνισμοί λόγω των 
αλλαγών που προωθήθη
καν από την κυβέρνηση 
στο σύστημα ανάθεσης 
έργων, με την κατάργη
ση του μαθηματικού τύ
που και την επανεμφάνι
ση του μειοδοτικού συ
στήματος, ταυτόχρονα 
με την εκπόνηση νέων α
ναλυτικών τιμολογίων.

β)Το γεγονός ότι 
εδώ και ένα χρό

νο, με την εξαίρεση ορι
σμένων εργολαβιών της Ε- 
γνατίας Οδού δεν έχει α
νατεθεί σχεδόν κανένα άλ
λο σοβαρό έργο, καθώς 
πολλοί διαγωνισμοί είτε α
κυρώθηκαν, είτε παραμέ
νουν κολλημένοι στα γρα
νάζια της ελληνικής Δικαιο
σύνης και των κοινοτικών 
οργάνων. γ)Το γεγονός ότι 
την στιγμή που φαινόταν 
πως είναι πιθανόν να ομα- 
λοποιηθεί το κλίμα μπρο
στά στον κίνδυνο της με- 
ταολυμπιακής κατάρρευ
σης όλου του συστήματος, 
προέκυψε το ζήτημα με 
την «Ακτωρ» και τα πιστο
ποιητικά διαφάνειας.
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Ελλειψη αυτοπεποίθησης

Η κυβέρνηση της Ν Δ  έφ ερ ε  στην Βουλή έ 
ναν νέο αναπτυξιακό νόμο που σ ίγουρα 
δεν είναι αρνητικός. Και το  λένε αυτό όχι 

μόνοι οι αρμόδ ιο ι υπουργοί, αλλά και α ρ κετο ί ε 
μπλεκόμενοι φ ορείς , που αναγνωρίζουν θετικά  
σημεία σε αυτόν. Π ριν από δύο εβδομάδες έγινε 
γνωστό και το  φ ορολογ ικό  νομοσ χέδ ιο  που μπο
ρεί να μην ήταν όσο. γενναίο  περ ιμέναμε με βάση 
τις προεκλογικές δεσ μεύσ εις, εμπ ερ ιε ίχε  όμως το  
σ το ιχείο  της κοινωνικής ευαισθησ ίας και έκανε μ ί
α προσπάθεια να μην επ ιβαρύνει τους ο ικονομ ικά  
ασθενέστερους.

Μ ε αυτά τα δύο νομοσχέδ ια  η κυβέρνηση 
θα μπορούσε να δ ιεκδ ικήσ ε ι και να κ ερ 
δ ίσ ε ι τ ις  εντυπώσεις στην κοινή γνώμη. 

Προβάλλοντας την υλοποίηση κάποιων από τις  
κοινωνικές και αναπτυξιακές εξαγγελίες που ε ίχ ε  
υποσχεθεί προεκλογικά. Α ν τ ’ αυτού βρ ίσκετα ι α
πολογούμενη, ακόμα και στριμωγμένη θα μπορού
σε να πει κανείς, πληρώνοντας μία αδ ικα ιολόγητη 
ετεροβαρή εμμονή στην αναζήτηση και προβολή 
των αρνητικών πτυχών της προηγούμενης δ ιακυ
βέρνησης, αντί της ανάδειξης των θετικώ ν πτυχών 
της δ ικής της δ ιακυβέρνησης.

Ε άν αυτή την στιγμή θέμα συζήτησης στην 
χώρα ήταν ο προϋπολογισμός και τα εν λό 
γω δύο νομοσχέδ ια , η Ν Δ  θα κέρδ ιζε  εύ κο 

λα τις εντυπώσεις απέναντι σε ένα Π Α Σ Ο Κ  από το  
οποίο τ ι άλλο έχει να θυμηθεί κανείς, πέραν της α
νάλγητης ο ικονομ ικής πολιτικής της π ερ ιόδου Ση
μίτη; Α ντ’ αυτού, αγωνίζεται η κυβέρνηση να δ ι
καιολογήσει, αφ ’ ενός τους  χε ιρ ισ μούς στην υπό
θεση της εξετασ τικής και α φ ετέρου  το  γ ια τί έκανε 
την απογραφή με τον  τρόπ ο που την έκανε. Τ ο  γ ε 
γονός ότι η Ν Δ  χαλάει πολύ φαιά ουσία για να κα- 
τα δ ε ίξε ι τα αρνητικά των προκατόχων της, παρα
μερίζοντας στην ουσία τα θετικά  της δ ικής της πο
λιτικής, προδίδει, μεταξύ άλλων και έλλειψη αυτο 
πεποίθησης. •

Μ ήπως τελ ικά  π ιστεύουν και οι ίδ ιο ι ότι 
δεν δ ιαθέτουν ολοκληρωμένη πολιτική; 
Αν όχι, αν δεν το  π ιστεύουν, καλά θα κά

νουν να αρχίσουν να κο ιτάνε π ερ ισσ ότερο  το  πα
ρών και το  μέλλον και να αφήσουν στην ησυχία 
του το  παρελθόν, να δ ιερευνηθεί χωρίς το  άγχος 
της δημοσ ιότητας. Και χωρίς να συνδέουν την ε ι
κόνα της κυβέρνησης με τα αποτελέσματα αυτής 
της έρευνας.

Λοιπόν πρόεδρε, όπως πάει το 
πράγμα βλέπω Ντάρα επόμενο 
Πρόεδρο της Δημοκρατίας και 
τον Βαγγέλη επόμενο Πρωθυ
πουργό! Εχουν ίδιο εκτόπισμα!

Καιρός να το καταλάβουν
Φυσικά δεν μπορεί κανείς να ξεχνά ότι η κομματικοποίηση του δημόσιου τομέα , μια πραγματικά αμαρ

τωλή ιστορία που υπήρξε και επί των παλαιότερων κυβερνήσεων της Ν . Δ. , αλλά και του Π Α ΣΟ Κ  είναι 
αυτή που οδήγησε δημόσιες επιχειρήσεις σε χρέη και σε αφαίμαξη τους Ελληνες φορολογούμενους. Και 
το γεγονός ότι αυτή η ιστορία δεν μπορεί να συνεχίζεται είναι κάτι που οφείλουν κάποτε να το καταλά
βουν και ορισμένοι από τους συνδικαλιστές της Ν . ▲.

Και ειδικά σε εκείνους τους τομείς, όπου το δημόσιο ανταγωνίζεται τους ιδιώτες, οι επιχειρήσεις των ο
ποίων μόνο κομματικά κριτήρια δεν λαμβάνουν υπ’ όψιν.

Δεν ασχολήθηκαν
Με ποια κριτήρια, άραγε, διαμορ

φώνεται η επικαιρότητα;
Φ ερ’ ειπείν, μάθαμε, την εβδομάδα 

που μας πέρασε, όλη, σχεδόν, την υ
πηρεσιακή αλληλογραφία του υπουρ
γείου Εθνικής Αμυνας, με συνοδευτι
κές κορώνες, περί εντιμότητας, κά
θαρσης κ.λ.π.

Καλά όλα αυτά, αλλά γιατί δεν έγινε 
καμιά αναφορά, στην έκθεση του Ε
λεγκτικού Συνεδρίου; Τα πορίσματα 
των ανώτατων δικαστικών, που θέ
τουν, ευθέως, ζητήματα παραβίασης 
της συνταγματικής νομιμότητας, δεν 
ήταν ικανά να προκαλέσουν την ευαι
σθησία των «σταυροφόρων», που ξ ι
φουλκούσαν, όλες τις προηγούμενες 
μέρες, για τα εξοπλιστικά;

Λ. Κ.

Δεν τους ενοχλεί;
Η έκθεση του Ελεγκτικού Συνε

δρίου, θέτει, για να περιοριστούμε

σε μια συνοπτική αποτίμηση, δύο 
κορυφαία ζητήματα.

Πρώτον, ότι οι δαπάνες για τα ε- 
ξοπλιστικά προγράμματα, δεν ε 
ντάσσονταν στους αντίστοιχους 
κωδικούς του προϋπολογισμού, με 
την επίκληση, όχι ζητήματα μεθο
δολογίας, αλλά την έλλειψη των α
ντίστοιχων δικαιολογητικών. Δεύ
τερον, ότι δαπάνες, που υπερβαί
νουν τα 4 δισ. ευρώ, είναι αγνώ
στου προελεύσεως και αιτιολογί
ας.

Μήπως κάποιοι, οφείλουν εξηγή
σεις, για όλα τούτα; Η, θεωρούν ο
ρισμένοι, ότι δεν υπάρχει κανένα 
πρόβλημα;

Λ.Κ.

Η αραβική 
μας πολιτική

Πέρασε απαρατήρητο, καθώς υπο
σκελίστηκε από τη θυελλώδη, πλην α
νούσια, εσωτερική πολιτική αντιπαρά

θεση, το ταξίδι του Πρωθυπουργού, 
στην Αίγυπτο.

Κι όμως, πρόκειται για μια επίσημη 
επίσκεψη, ιδιαίτερα σημαντική, κα
θώς συνδέεται με την αραβική - με
σανατολική διάσταση, της εξωτερικής 
μας πολιτικής, όπου η Αίγυπτος - ό 
πως και η Συρία - αποκαλούν βασι
κούς και κρίσιμους κρίκους, Στις σχέ
σεις με τις χώρες του αραβικού κό
σμου, είχε αποδώσει ιδιαίτερη σημα
σία ο Ανδρέας Παπανδρέου, Που τις 
ανήγαγε σε κεντρικό στοιχείο της ε
ξωτερικής του πολιτικής, αλλά και ο 
Κών/νος Καραμανλής, ως Πρωθυ
πουργός, στην δεκαετία του ‘70, είχε 
φροντίσει να καλλιεργήσει τις εν λό
γω σχέσεις.

Ομως, από το 1996 και μετά, επί 
των κυβερνήσεων Σημίτη, ανεξήγητα, 
υποβαθμίστηκε τελείως, αυτή η διά
σταση της εξωτερικής μας πολιτικής, 
τρανή απόδειξη της οποίας, ήταν πως 
ο τέως Πρωθυπουργός, δεν επισκέ- 
φθηκε καμία αραβική χώρα, επί οκτώ 
χρόνια...

Λ. ΚΑΝ.

Π ερισκόπιό — —— ---------------
Ν α κλείσει το π ροεδρικό

Απολύτως δικαιολογημένη η δυσφο
ρία που εκδηλώνεται από αρκετές πλευ
ρές, μεταξύ αυτών και από τον απερχό
μενο Πρόεδρο Κωστή Στεφανόπουλο, 
για την έκταση που έχει λάβει το  φαινό
μενο της προεδρολογίας. Και δεν μπο
ρούμε φυσικά να ρίξουμε την ευθύνη 
στα MME, διότι οι ίδιοι οι πολιτικοί είναι 
που ευθύνονται για το φούντωμα της 
συζήτησης. *

Α φ ’ ενός κάποιοι που πολύ θα ήθελαν 
να γίνουν οι ίδιοι Πρόεδροι της Δημο
κρατίας, αριστεροί ή μη, φροντίζουν με 
κάθε τρόπο να υπενθυμίζουν την πα

ρουσία τους. Α φ ’ ετέρου κάποιοι άλλοι 
που θέλουν να κάψουν εκείνους που οι 
ίδιοι δεν επιθυμούν να δουν στο ύπατο 
πολιτειακό αξίωμα, παρεμβαίνουν με 
τρόπο διόλου διακριτικό.

Και μέσα σε όλα πάμπολλοι βουλευ
τές των δύο μεγάλων κομμάτων δεν χά
νουν την ευκαιρία να τοποθετηθούν για 
το  ένα ή το  άλλο πρόσωπο, κερδίζοντας 
λίγη δημοσιότητα στα MME. Μπροστά

σε αυτή την πραγματικότητα ο πρωθυ
πουργός και η κυβέρνηση δεν πρέπει να 
μείνουν απαθείς.

Πρέπει το συντομότερο δυνατόν να 
ανοίξουν τα χαρτιά τους και όχι να περι
μένουν μέχρι την τελευταία στιγμή για 
να αποφασίσουν με γνώμονα το τι θα 
συμφέρει τη  Ν Δ στη συγκεκριμένη χρο
νική συγκυρία.

Αφού, δημοσίως, άπαντες διαβεβαιώ

νουν ότι δεν επιθυμούν πρόωρες εκλο
γές, ας φροντίσουν να κλείσουν γρήγο
ρα το  προεδρικό ζήτημα. Εφόσον είναι 
ειλικρινείς στις διακηρύξεις τους, το  πιο 
εύκολο πράγμα θα είναι να βρουν ένα 
σημαντικό πρόσωπο που να συγκεντρώ
νει πάνω του όλες τις προϋποθέσεις για 
συναίνεση.

Υπάρχουν όχι ένα και δύο, αλλά δεκά
δες τέτο ιες  προσωπικότητες, σημαντι
κές, από τον χώρο της πολιτικής, και όχι 
μόνο. Εάν τυχόν μας πουν ότι δεν μπο
ρούν να βρουν μία, αυτό θα οφείλεται 
στο ότι δεν θα θέλουν.



28 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2004 jgYPQjyEA

Μείωση θανάτω ν
από τα ναρκωτικό

Του Α Π Ο Σ Τ Ο Λ Ο Υ  ΡΟ ΣΣΙΟ Υ

Προβληματισμό για την «παγίωση» της χρήσης ηρωίνης, αλλά και αισιοδοξία 
για τα μέτρα κατά των ναρκωτικών, αποπνέει η ετήσια έκθεση του Ευρωπαϊ
κού Κέντρου Παρακολούθησης Ναρκωτικών και Τοξικομανίας που παρου

σιάστηκε στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και αφορούσε το τρέχον έτος.

Σύμφωνα με την έκθεση, τα 
κυριότερα συμπεράσματα για τα 
25 κράτη-μέλη της Ευρωπαϊκής 
Ενωσης συνοψίζονται:

Α) Σταθεροποίηση χρήσης και 
ενέσιμης χρήσης ηρωίνης. Οι 
χρήστες ενέσιμων ουσιών εκτι- 
μώνται σε 850.000 - 1,3 εκατομ
μύρια στην Ευρωπαϊκή Ενωση.

Β) Αύξηση χρήσης άλλων ου
σιών όπως κάνναβη, κοκαΐνη, 
έκσταση και συχνή χρήση συν
δυασμού ουσιών από νεαρούς 
Ευρωπαίους. Η κάνναβη παραμέ
νει η πλέον χρησιμοποιούμενη 
παράνομη ουσία στην Ε.Ε. με έ
ναν στους πέντε (20%) ενήλικες 
Ευρωπαίους να την έχουν δοκι
μάσει τουλάχιστον μία φορά 
στην ζωή τους. Γ) Τα επίπεδα κα
τανάλωσης έκστασης την καθι
στούν το υπ’ αριθμόν 2 ναρκωτι
κό στην Ευρώπη μετά την κάννα
βη. Το 0,5 - 7% των ενηλίκων 
στην Ε.Ε. έχει τουλάχιστον μία 
φορά στην ζωή του δοκιμάσει 
έκσταση. Το Βέλγιο και η Ολλαν
δία παραμένουν οι σημαντικότε
ρες χώρες παραγωγής έκστασης 
στην Ε.Ε.

Δ) Μείωση θανάτων από ναρ
κωτικά (6% συνολικά στην Ε.Ε.).

Ε) Ανομοιογένεια επίπτωσης 
λοιμωδών νοσημάτων (ιός HIV) 
στα κράτη - μέλη, με κίνδυνο σε 
ορισμένες νέες χώρες μέλη της 
Ε.Ε. οι τάσεις αύξησης της επιδη
μίας HIV να είναι ιδιαίτερα ανη
συχητικές.

Ζ) Οι χρήστες έχουν καλύτε
ρη πρόσβαση στην θεραπεία και 
σε άλλες υγειονομικές ή κοινωνι
κές υπηρεσίες. Η θεραπεία υπο
κατάστασης είναι η ευρύτερα 
διαδεδομένη μορφή θεραπείας 
και η) Εντείνονται οι πολιτικές 
μείωσης της βλάβης.

Με βάση τις παρατηρήσεις της 
κας Μένης Μαλλιώρη, τέως Ευ- 
ρωβουλευτίνας και μέλος του 
Δ.Σ. του Ευρωπαϊκού Παρατηρη
τηρίου για τα Ναρκωτικά και την 
Τοξικομανία και νυν Αντιπροέ
δρου του Ευρωπαϊκού Κέντρου 
για την Πρόληψη και τον Ελεγχο 
των Νόσων, η οποία συναντήθη
κε για τον σκοπό της αξιολόγη
σης της Εκθεσης με τον κ. Λα- 
μπρινίδη, ειδικότερα για την Ελ
λάδα γίνονται, μεταξύ άλλων, ο

ρισμένες θετικές αναφορές σχε
τικά με τα αποτελέσματα της πο
λιτικής των τελευταίων ετών:

1) Στον τομέα της πρόληψης, η 
Ελλάδα, η Πορτογαλία και η Σου
ηδία φέρονται βασίζουν τις πολι
τικές και δράσεις τους σε ολοέ
να και πιο σύγχρονες έννοιες.

2) Η πρόληψη στο σχολείο ο
ρίζεται καλύτερα και υλοποιείται 
αποτελεσματικότερα σε σχέση 
με το παρελθόν και σε σύγκριση 
με άλλα κράτη-μέλη.

3) Στην Ελλάδα, Μάλτα, Φιν
λανδία, Σουηδία και Νορβηγία οι 
μαθητές ηλικίας 15-16 ετών δη
λώνουν σε ποσοστό 10% ή χαμη
λότερο, ότι δοκίμασαν κάνναβη 
έστω και μία φορά στην ζωή 
τους, σε αντίθεση με την Τσεχία, 
Ισπανία, Γαλλία, Βέλγιο όπου το 
ποσοστό είναι τριπλάσιο ανέρ
χεται σε 30% για την ίδια ηλικια- 
κή ομάδα.

4) Σχετικά με την προβληματι
κή χρήση ναρκωτικών (κυρίως 
ενδοφλέβια χρήση ηρωίνης) 
στην Ελλάδα, Γερμανία, Ολλαν
δία, Πολωνία και Φιλανδία ανα- 
φέρονται περίπου 4 περιπτώσεις 
ανά 1000 ενήλικες κατοίκους, ε
νώ στην Δανία, Ιταλία, Λουξεμ
βούργο, Πορτογαλία και Βρετα
νία το ποσοστό είναι διπλάσιο, 
με 8 περιστατικά ανά 1000 κατοί
κους.

5) Οι διαπιστωμένοι θάνατοι 
στην Ελλάδα από χρήση μειώθη
καν σημαντικά, ιδιαίτερα μετά το 
20 0 0 .

6) Τα θεραπευτικά προγράμ
ματα είναι υψηλής ποιότητας με 
εξειδικευμένη παροχή πολλα
πλών υπηρεσιών.

Κυριακάτικη Αυριανή

Αλλες μορφ ές ενέργειας
Η Ευρωπαϊκή έρευνα εντείνει τις προσπάθειες της στις Φω- 

τοβολταϊκές εφαρμογές και στην εκμετάλλευση Βιομάζας. Η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή διοργάνωσε ημερίδα στην Ουψάλα 
(Σουηδία) για τα Μέσα Ενημέρωσης σχετικά με την έρευνα 
στις εναλλακτικές πηγές ενέργειας. Δεδομένης της αύξησης 
τιμής του πετρελαίου, αλλά και των συνεπειών στο περιβάλ
λον, η εκμετάλλευση εναλλακτικών μορφών ενέργειας κρίνεται 
απαραίτητη όσο ποτέ. Κράτη μέλη της ΕΕ όπως Γερμανία, Ι
σπανία, Ιταλία, Ην. Βασίλειο, Ολλανδία, Σουηδία αποσκοπούν 
σε μελλοντική ηλεκτροδότηση βασισμένη σε Φωτοβολταϊκά 
και Βιομάζα σε ποσοστά της τάξης του 10%  έως 60%  της ση
μερινής κατανάλωσης.

Ευρωπαϊκό Σύνταγμα
Με παρέμβασή του στην Επι

τροπή Συνταγματικών Υποθέσεων 
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου ο 
Πέτρος Ευθυμίου, βουλευτής Β’ 
Αθηνών του ΠΑΣΟΚ, επεσήμανε 
ότι είναι ιδιαίτερα ορθή η πρωτο
βουλία του Ευρωπαϊκού Κοινο
βουλίου να κληθούν και να συμ
βάλλουν στη συζήτηση για το Ευ
ρωπαϊκό Σύνταγμα οι εκπρόσωποι 
των Εθνικών Κοινοβουλίων, των 
κοινωνικών εταίρων, των περιφε
ρειών της Ευρώπης καθώς και των 
εκπροσώπων της κοινωνίας των 
πολιτών και των Μη Κυβερνητικών 
Οργανώσεων.

Ο κ. Ευθυμίου υπογράμμισε επί
σης την συμβολή των Κυβερνήσε
ων του ΠΑΣΟΚ και της Ελληνικής 
Προεδρίας υπό τον Πρωθυπουρ
γό Κώστα Σημίτη και τον Υπουργό 
Εξωτερικών Γιώργο Α. Παπανδρέ- 
ου ώστε να κλείσουν με επιτυχία 
οι διαδικασίες της Συνταγματικής 
Συνέλευσης στην Θεσσαλονίκη το 
2003.

Ο βουλευτής του ΠΑΣΟΚ έθε
σε επίσης το ζήτημα της μεγαλύ
τερης δυνατής συμμετοχής των 
πολιτών της Ευρώπης στην διαδι
κασία υιοθέτησης του Συντάγμα
τος και την πρόταση του ΠΑΣΟΚ 
για διεξαγωγή δημοψηφίσματος 
στην Ελλάδα γι' αυτό τον σκοπό. 
Οπως επισήμανε ο κ. Ευθυμίου η 
συμμετοχή προϋποθέτει διάλογο 
στα θέματα ουσίας, και πρέπει να 
συνειδητοποιήσουμε ότι το παρόν 
Σύνταγμα είναι δομημένο στην λο
γική τη$; Ευρώπης των 27 κρατών 
μελών. Αν όμως λάβουμε υπ’ όψιν 
τις μελλοντικές εξελίξεις, ιδίως 
την ενταξιακή πορεία της Τουρκί
ας, πρέπει να κρατήσουμε ανοιχτό 
και το θέμα της συνταγματικής α
ναθεώρησης, ιδίως στο ζήτημα 
του τρόπου λήψης των αποφάσε
ων στο Συμβούλιο. Εμείς πιστεύ
ουμε ότι η υποψηφιότητα και η ε- 
νταξιακή πορεία της Τουρκίας 
πρέπει να είναι πραγματική και όχι 
εικονική.

Στο Ευρωκοινοβούλιο οι παραβιάσεις της κοινοτικής νομοθεσίας
Σειρά θεμάτων, που αφορούν -μεταξύ άλ

λων και -παραβιάσεις του Κοινοτικού Δικαί
ου στην Ελλάδα συζητήθηκαν στην αρμόδια 
επιτροπή του Ευρωκοινοβουλίου. Συγκεκρι
μένα, συζητήθηκαν: οι κατασχέσεις αυτοκι
νήτων με κοινοτικές πινακίδες, το καθεστώς 
των υπαλλήλων στην ΕΡΤ (αναφορά που έγι
νε εξ ονόματος της «Ενωσης Συντακτών Η
μερησίων Εφημερίδων Μακεδονίας-Θράκης) 
και οι απολύσεις 188 εργαζομένων από το 
εργοστάσιο λιπασμάτων «SY.EL.AE»

Η ευρωβουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ. Μα- 
τσούκα, αναφορικά με το ζήτημα της κατά

σχεσης αυτοκινήτων, τόνισε ότι «το γεγονός 
ότι η Ελλάδα δεν έχει εναρμονιστεί ακόμη με 
το Κοινοτικό Δίκαιο, για το εν λόγω ζήτημα, 
αποτελεί πρόβλημα». Σε κάθε περίπτωση ζή
τησε να αποδοθούν ευθύνες, να αποκατα
σταθούν οι πολίτες που ταλαιπωρήθηκαν και 
φυσικά να υπάρξει πλέον συγκεκριμένο χρο
νοδιάγραμμα επίλυσης του προβλήματος. Το 
θέμα εξάλλου θα συζητηθεί στην Ολομέλεια 
ενώ θα σταλεί επιστολή - εκ μέρους της Επι
τροπής- τόσο στην Ολλανδική προεδρεία ό
σο και στην Ελληνική Κυβέρνηση.

Σε ό,τι αφορά στα προβλήματα που αντι

μετωπίζουν οι δημοσιογράφοι στον χώρο 
της δημόσιας ραδιοτηλεόρασης, (δηλ. έχουν 
συμβάσεις παροχής υπηρεσιών, πράγμα που 
συνεπάγεται ότι δεν δικαιούνται επιδόματα ή 
άλλα δικαιώματα που απολαμβάνει το μόνιμο 
προσωπικό), η κ. Ματσούκα δήλωσε ότι γνω
ρίζει πολύ καλά ότι εργαζόμενοι επί σειρά ε
τών καλύπτουν πάγιες και διαρκείς ανάγκες, 
«θα πρέπει επιτέλους να μπει ένα τέλος στο 
καθεστώς ομηρίας, στο οποίο βρίσκονται οι 
συγκεκριμένοι εργαζόμενοι και δεσμεύτηκε 
να είναι στο πλευρό τους στο αγώνα για τα 
δίκαια αιτήματά τους». Για το θέμα των απο

λυμένων από το εργοστάσιο λιπασμάτων 
«SY.EL.AE», η κ. Ματσούκα επεσήμανε ότι 
«οι άνθρωποι αυτοί (με μέσο όρο ηλικίας σή
μερα τα 45 έτη) παραμένουν άνεργοι». Ζήτη
σε το θέμα να συζητηθεί στην Ολομέλεια 
προκειμένου άμεσα πλέον να δοθεί λύση 
στο πρόβλημα που ταλανίζει τόσες οικογέ
νειες.

Τέλος, με δήλωσή της, επανέλαβε τις ανα
φορές του Προέδρου του ΠΑΣΟΚ, Γιώργου 
Α. Παπανδρέου για επανεξέταση της επαγ
γελματικής αποκατάστασης των απολυμένων 
των Λιπασμάτων.


